
PIKOŠKY Z BASKETBALU 
 
  
Osemdesiate roky boli charakteristické kvalitnými  basketbalovými súťažami v bývalom 
Československu  takže neprekvapuje, že existovali krajské súťaže, druholigové súťaže – Východ, Stred, 
Západ a samostatná druhá liga v Bratislave.  Víťazi týchto druhých líg bojovali v kvalifikácii o postup 
do prvej Slovenskej basketbalovej ligy, ktorá bola nad týmito súťažami  a to 1.Slovenská basketbalová 
liga. Dve prvé ligy boli v Čechách a na Morave a nad tým existovala 1.Československá liga a 
Československo patrilo  v tom čase medzi európsku špičku v tomto krásnom športe.   
 
V tradičnom derby zápase druhej ligy medzi dvomi družstvami, ktoré bojovali o prvé miesto, ktoré 
zaručovalo možnosť bojovať v kvalifikácii o postup do I.SBL,  na pôde Magnezit Košice naši 
basketbalisti začali tým, že v tretej minúte mal Peťo Pažinka  tri osobné chyby bez toho, aby sa dotkol 
súpera... Rozhodkyni sa jednoducho nejako nepozdával a tak sa pýtal lavičky, čo má robiť, 
samozrejme napriek vážnemu zápasu odtiaľ zaznelo – „ daj dole trenky „... 
 
Raz večer  chlapci stratili orientáciu a ešte dostali aj slzný spray do očí od policajtov  a spamätali sa až 
vtedy keď boli mimo hraníc mesta a v diaľke videli iba jedno svetielko, aj to až potom, keď Janko 
Rebič vyliezol na stlp. Išli  teda za svetlom ako Janko a Marienka až trafili kde chceli – okrem Peťa 
Pažinku, ktorý noc trávil na múriku pred Fekete Ló a počkal nás tam až do príchodu na raňajky. To čo 
povedal Jankovi, sa nedá publikovať. 
 
V období kedy sme vypadli z 1.SBL a jedna generácia končila, nastupovala nová mladá generácia 
našich juniorov, ktorá prakticky odohrala a úspešne, podstatnú časť  súťaže  2.ligy Východ.  
Nová generácia okolo  Mima  Janošova, či Peťa Šandora a samozrejme ďalších sa zúčastnila 
tradičného turnaja v Nyiregiháze .  Pretože  som mal obavy z toho ako dopadne mladé družstvo proti 
skúseným harcovníkom, prehovoril som Hospodára, aby išiel so mnou ako vedúci družstva, ale nech 
si zoberie pre istotu trámky. Hneď v prvom zápase proti domácim 
sme prehrávali polčas o 19 bodov, tak som Gabiho prehovoril nech ide tým chlapcom, ktorí vôbec 
nehrali zle, pomôcť. Gabi nehral pol roka, ale poznáte to – vtedy trafíte aj zo šatne, takže Gabi dal 
v druhom polčase 32 ( !!!) bodov,  zápas sme o bod vyhrali a Maďari mu dali meno  „ Super naď apa „ 
... 
 
Na tom istom podujatí sme sa išli ubytovať, ale chlapci vedení Alim netrafili na náš hotel, ale na hotel, 
kde boli pripravené  stoly pre svadobnú hostinu. Samozrejme, že Ali vyhlásil, že to je pripravené pre 
nás - vraj som mu to povedal. Našťastie zakrátko sa tam objavil svadobný otec, takže naši vlčiaci  
nestihli zjesť všetko pripravené predjedlo, ale svadobčania nechytili ani jedného z nich... 
 
V určitom čase sme mali v družstve dvoch výborných trojkárov, Stanislavov - Smoľáka a Hajdučka, 
ktorí v zápasoch doslova súperili,  kto dá v zápase viac trojok . Bol však aj zápas kde Stano Hajdučko 
mal šestnásť pokusov a nič. Na otázku, prečo to stále skúšal, bola odpoveď – ja som to cítil v ruke... 
 
Aj keď už nie je medzi nami spomíname, ako pre každým zápasom som zvlášť upozornil Janka Rebiča 
na to, aby nezakončil  hneď prvý útok po troch sekundách trojkou. Samozrejme, len čo dostal loptu 
na oblúku prásk a vedľa – zápas čo zápas... Vraj ja som to cítil v ruke... 
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